
Anketa INFORUM 2005 
 
 
Děkujeme všem účastníkům ankety 2005. Letos jsme dostali celkem 121 odpovědí na 
anketu, což představuje 19,4% z celkového počtu 624 přihlášených účastníků. 
 
 

10 vylosovaných účastníků ankety 
 
Barbora Drobíková 
Univerzita Karlova - Evangelická teologická 
fakulta 
 
Mária Žitňanská 
Centrum vedecko-technických informácií SR 
 
Katarína Marušiaková 
Univerzitná knižnica v Bratislave 
 
Stanislava Šodková 
Univerzita obrany 
 
Pavla Janásková 
Národní filmový archiv 
 
Dagmar Hartmanová 
Knihovna Akademie věd České republiky 

 
Miroslava Veselá 
Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně - Ústřední 
knihovna 
 
Simona Esteřáková 
Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně - Ústřední 
knihovna 
 
František Zajíček 
Masarykova univerzita v Brně - Lékařská 
fakulta 
 
Miroslav Kohout 
Univerzita Karlova - Ústav informačních studií 
a knihovnictví 

 

Výsledky ankety 
 
 

Celkové hodnocení INFORUM 2005 
 
Hodnoceno známkou 1 
až 5 jako ve škole 

Počet 

1 39 
2 42 
3 11 

průměrná známka 1,7 
 

 
Hodnocení sekcí 
 
Hodnoceno známkou 1 až 5 jako ve škole Průměrná známka 
Zahájení konference: uživatelsky přívětivé 
informační služby 1,3 
Nové technologie a nástroje pro elektronické 
informační zdroje a služby I. 1,6 
Virtuální zpřístupnění kulturního a vědeckého 
dědictví 1,7 
 
Online služby pro 21. století 1,9 



Přínos informačního střediska ve firemním 
prostředí 

 
1,5 

Elektronické zdroje - výzva pro informační 
pracovníky 1,8 
Možnosti zapojení knihoven do politiky EU 2 
Nové technologie a nástroje pro elektronické 
informační zdroje a služby II 1,8 
Vyhledávací strategie a virtual reference desk 1,7 
Zdravotnické informace a jejich uživatelé 1,7 
Quo vadis Ars informatica? 2 
 

Hlasování o nejlepší přednášející  
(uvedeni přednášející s >10 hlasy) 
 
 Počet hlasů 
Karen Blakeman 27 
Chriss Batt 26 
Vlastimil Ježek 17 
Jan Žbirka 16 
Jaroslav Šilhánek 15 
Nedežda Andrejčíková 14 
Petr Vandrovec 12 
Pavel Kocourek 12 
Lenka Mynářová 12 
Gary Marchionini 11 
Russell Bailey 10 
 

Hodnocení moderování, workshopu a posterové sekce 
 
Hodnoceno známkou 1 až 5 jako ve škole Průměrná známka 
Moderování 1,65 
WORKSHOP A: Manuscriptorium: příprava dat a 
využívání informace 

2 
 

WORKSHOP B: Nejdůležitější tipy na vyhledávání 
pro experty 

1,23 

Posterová sekce 2,03 
 

Nejlepší prezentace posteru 
(4 postery s největším počtem hlasů) 
 
� Sú elektronické zdroje rovnocenné s tlačenými? Pohľad vedcov a pedagógov / Štefan Kimlička 
� Kooperace je klíčová / Elizabeth Melrose 
� Digitální Lexikon českých výtvarníků / Jozef Sučík 
� Informační zdroje odvětví zeměměřictví a katastru získané formou monitoringu médií / Milan 

Talich 
 

Hodnocení stravování 
 
Hodnoceno známkou 1 až 5 jako ve škole Průměrná známka 
Stravování / menza 2,25 
 
 

 
 



U následujících textových odpovědí uvádíme výběr nejzajímavějších: 
 
 

Co Vás na konferenci nejvíce potěšilo? 
 
� Vystoupení G. Marchioniniho a R. Baileyho, kteří byli předtím (pokud vím) u nás přítomni 

pouze jaksi virtuálně (prostřednictvím propagace jejich činnosti R. Papíkem a P. 
Jedličkovou), takže jejich osobní přítomnost považuji za velký přínos a inspiraci 

� Očekávaná solidnost, zřetelný pocit služby pro informační pracovníky ze strany 
organizátorů 

� Vtipný a svěží začátek, bezproblémová organizace 
� Obnovení sekce firemních informačních středisek. Zahajovací "jednoaktovka" Ing. 

Karena a AIP Praha. Celkový rámec konference a naznačené trendy 
� Příjemná atmosféra, setkání s lidmi z oboru.  Kultivovaná angličtina Chrise Batta. 

Pražský pouťový orchestr 
� Rozšiřující se záběr vystupujících ze Střední Evropy. Setkání a výměna zkušeností s 

kolegy – informatiky 
� Nové inspirace pro profilaci nabídky zdrojů knihovny s ohledem na praktické využití ve 

firmách. Povzbuzení do další práce. Kontakty s kolegy i s přednášejícími. Permanentně k 
dispozici káva a voda.Tlumočení 

� Daří se přitáhnout zahraniční odborníky s aktuálními informačními příspěvky 
� Široký tématický záběr 
� Moznosť priaznivých účastníckych podmienok pre slovenských účastníkov, vysoká 

firemna kultúra konferencie, skvely spolocensky program 
� V tištěném programu velmi cením seznam firem se stručnou charakteristikou v oddílu 

Minivýstava 
� Databáze Monasterium a sušenky s čokoládou  
� Celkový dojem mám veľmi dobrý a myslím, že organizátorom nemožno nič vytknúť. Popri 

iných bola pre mňa veľmi zaujímavá prednáška p. B. Batt z UK (množstvo investícií a 
nový pohľad na prístup k informáciám) 

� Meeting some nice and interesting people, learning about current trends in electronic 
resources and search techniques 

� Konference byla zajímavá a dozvěděla jsem se nové věci. A prezentace firem byly také 
zajímavé 

� Jaroslav Šilhánek a jeho otvoreny pristup 
� Velmi racionálně uspořádaný tištěný program s vytrhnutelným poznámkovým sešitem 
� Novinky v oblasti vyhľadávania dokumentov – Karen Blakeman 
� Tento rok som sa po viacročnej prestávke zúčastnila na Infore, myslím, že toto podujatie 

je organizačne na vysokej úrovni 
 
 

Co Vás nejvíce zklamalo? Co bylo podle Vás na 
INFORUM 2005 zbytečné, čeho se příště vyvarovat? 
 
� Málo nových teoretických impulzů o budoucích problémech a možných řešení 
� Jeden z tlumočníků v Nové aule nestačil příspěvky tlumočit v dostatečné kvalitě, chyběli 

mu znalosti z oboru 
� Zklamalo mě špatné načasování vystupujících a nedodržení času, který jim byl vymezen. 

Nově příchozí očekávali určitý příspěvek v danou dobu, zklamaní pak odcházeli a 
neustále se střídali, čímž ostatní rušili 

� Možná by mohli být někteří zahraniční přednášející více seznámeni s naší úrovní 
� ...stále "akademičtější"....Podmínka kompletního vložného - osobně bych si vybrala 

pouze některé půldne 



� Vyvarovat se je možné různým vizím, lépe by bylo přednášet jen o skutečných 
uplatněných a uplatnitelných věcech 

� Úroveň tlumočení - horší než v loňském roce 
� Přílišný důraz na prezentace produktů, místo praktického zaměření konference 
� Vyvarovat se příliš velkého počtu sekcí, snažit se o přesnější tematické vymezení 
� Mám dojem, že oproti minulým rokom bolo menej príspevkov od českých kolegov. Veľmi 

prínosné boli pre nás porovnania jednotlivých databáz - dostupnosť ,kompletnosť 
jednotlivých titulov, či dĺžka trvania embarga na plné texty a pod. 

� No, o zklamání bych určitě nehovořil, ani o zbytečnosti. Snad jedině to vyvarování se... 
Letošní program sekce "Zdravotnictví" v posluchárně D byl natolik zajímavý, že by jej 
určitě rádi slyšeli všichni (každý jsme potenciálním pacientem...:-) Pro příští ročník bych 
tedy do posluchárny D směřoval skutečně něco hodně specifického (třeba nějaké téma 
vysloveně právně-informačně-ekonomické) 

� Málo príspevkov z oblasti vlastnej činnosti a skúsenosti z knižníc, veľa prezentácií online 
katalógov, časopisov, kníh 

� Nesklamalo ma nič, organizácia bola skvelá, príspevky ma obohatili 
 
 

Na jaké další téma byste rád(a) vyslechl(a) příští rok 
příspěvek? 
 
� Služby pro 21. století, ale jinak. Vyhledávání se zaměřením na sémantický web. 

Webdesign v prostředí knihoven a dalších informačních institucích. Nové technologie 
v knihovnictví 

� Placené informační zdroje vs internet 
� Zpracování (katalogizace) elektronických zdrojů na webu v knihovnách 
� E-learning a knihovny 
� Jsem pro medicínské zdroje - přístup k nim se bude stále více otevírat i laikům, ale nikdo 

není pořádně připraven na to, co to může způsobit 
� Nástroje pro integraci zdrojů 
� Uvítala bych opět příspěvky týkající se vyhodnocení skutečného využívání EIZ uživateli 

(např. formou případových studií) 
� Knihovna jako klíčová součást e-Governmentu. 
� Domnívám se, že již mnohé letošní příspěvky se zabývaly podnětným tématem Správy a 

řízení přístupu k EIZ, myslím si že téma Technologie a nástroje pro EIZ a e-služby je 
stále nosné 

� Nedokáži vybrat jedno téma, nicméně pozorně sleduji jak informační prostředí stále více 
zasahuje i tzv. humanitní oblasti. Letos v sekci Virtuální zpřístupnění kulturního a 
vědeckého dědictví to bylo jasně patrné 

� Čo najširšie poznatky o online vyhľadávaní na internete, nové elektronické zdroje 
� Focus on the users of information and services. This is the new challenge for all of us 
� Uvítala bych přednášku na téma Autorské právo a jeho naplňování v zemích EU. Pozvala 

bych zástupce Ministerstva kultury, katedry autorského práva Právnické fakulty UK, 
zástupce Dilia 

� Weblogs, RSS, Handheld Computer, Future Scenarios 
� Propojení všelijakých služeb souvisejících s EIZ - dodávání dokumentů, cross reference 

atd. a výhledy v tomto směru 
� Otvoreny pristup vratane moznosti kooperacie univerzit, kniznic a komercnych subjektov 
� Elektronické zdroje a knižnice, získavanie spracovanie, sprístupňovanie, zisťovanie 

informačných potrieb, orientácia na používateľa 
� Posílení tématu Quo vadis Ars informatica 
� Pokračování sekce o EU 
� Medziknižničné výpožičné služby, dodávanie dokumentov. Autorský zákon a 

poskytovanie služieb v knižniciach - zvlášť elektronických 



� E-learningové programy v oblasti informační gramotnosti, případně e-learningové 
programy s vyuzitím vyhledání informací v různých zdrojích 

� Tvorba portálů a webových stránek v knihovnách 
� Rozsirenie sluzieb pre pouzivatelov prostrednictvom reference desk 
� Opět problematika webArchivu - technické, knihovnické, legislativní aspekty, získávání, 

uchování, zpřístupnění el.zdrojů 
� Role of libraries facing Google innovations 
� In medical session we would like to hear more about experience and development 

medical libraries from the different countries 
� patentové citační rejstříky a problematika patentů celkově, praktické využití xml 
� Archivace elektronických zdrojů, relevance elektronických zdrojů, 

bezpečnost/zneužitelnost informací v prostředí internetu 
 
 

Jaké téma workshopu by vás zajímalo? 
 
� Jak zavést information commons (nebo rovnou infromační náves) v českých knihovnách 
� Metodika tvorby digitálního archivu dokumentů, jeho správa a jeho propojení s 

knihovnicko-informačními systémy a zpřístupnění koncovému uživateli 
� Analysis of e-products usage statistics 
� Metavyhledávače - typy, základní principy fungování, praktické ukázky 
� Intranety knihoven, předávání interních informací, elektronické vedení agend knihoven 

apod.. Management knihoven 
� Myslím že autorské právo by jako téma bylo super a myslím, že zájem by byl velký 
� Tipy pro vyhledávání informací - myslím, že je to stále živé téma v současné informační 

explozi 
� Tvorba, design a hodnotenie web stránok knižníc  
� Praxe v kooperativním vytváření a zpřístupňování oborových informací 
 
 

Kterého přednášejícího byste doporučil(a) pozvat na 
příští rok a proč? 
 
� Evelinde Hutzler - Elektronische Zeitschriften Bibliothek - Bibliothek Regensburg 
� autory e-learningových programů na UK Praha - Th.D.Jiří Janák z Husitské TF UK, 

PaeDr. Tomáš Perič, Ph.D.z FTVS UK a další 
� Zajímavým protipólem G. Marchioniniho by mohl být Charles Hildredth, který se 

soustřeďuje na problematiku uživatelské přívětivosti OPACů 
� Sleduji delší dobu aktivity pracovní skupiny při ICOM, kterou vede Martin Doerr a která 

pracuje na projektu CIDOC CMR (http://cidoc.ics.forth.gr) 
� Ráda bych doporučila některé kolegy ze severských zemí, např. šéfku Biomedical Library 

na Gotoborské univerzitě (Agneta Olsson), která má za sebou významné projekty 
lékařských knihoven či Annu Bargallo, vedoucí odd. automatizace knihovny na Univeritat 
Pompeu Fabra v Barceloně, kde elektronicky řídí celý provoz knihovny, mají vynikající 
projekty se studenty http://www.upf.es 

� Gary Price - výborný přednášející, jeho prezentace v Londýně (Online) jsou vždy nabité 
� prof.Andrew Lass, USA, kulturní antropolog o budoucím vývoji informace a komunikace 

ve společnosti 
� Juka Hakala / University Library Helsinki. D.Katuščák / SNK Martin 
� např. pan Boček, jako odborník na práci s patenty 
 
 



Doporučení pro přípravu příštího ročníku 
 

� Organizátoři si zaslouží poděkování a přání hodně sil a vytrvalosti do dalších let :-))) 
� Doplnit konferenční materiály o adresář účastníků a přednášejících (s jejich souhlasem) 
� Na posluchárně D je horší situace s výměnou vzduchu, s větráním. Bylo tam stále příliš 

teplo 
� Přeci jen se pokusit na vystupující více zatlačit a donutit je k lepšímu time-managementu 
� Akcent na praktické stylizování přednášek = jak je co dobré na konkretni věci a jak s tím 

zacházet. Teorii mírně umenšit 
� Pokračovat v tom co se zdařilo, hledat nové možnosti a nezapomenout na autorské 

právo 
� Chcela by som podakovat za cele Inforum, bolo to pripravene na urovni s velkym 

mnozstvom tem a novych informacii. Pre buducnost, menej je niekedy viac, snad by 
nemusela byt az taka roznorodost tem, ale prednasky by sli viac do hlbky 

� Možno by som privítala ubytovanie bližšie k miestu konania prednášok aspoň tak aby sa 
dalo dostať  na VŠE metrom. Ubytovanie na Hostivaři bolo dobré, ale príliš vzdialené, 
hoci veľmi pozitívne bolo zabezpečenie dovozu a odvozu z internátu Infobusom 

� Vytrvat a získat další přednášející ze Slovenska 


